
Stanisławka, 30 sierpnia 2012 roku 
 

ST - 0043/VI/24/2011 
 

Protokół Nr XXIV/2012 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 30 sierpnia 2012 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2013, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 r, 

- w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Sitno.  

5. Informacje z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2012 roku. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Juszczak Andrzej 

4. Kozak Leszek 

5. Mazurek Janusz 

6. Mazurek Jerzy 

7. Niedźwiedź Zygmunt 

8. Ostapińska Dorota 

9. Palikot Piotr 

10. Pawlicha Bogdan 

11. Stefańczuk Zbigniew 

12. Szajnoga Marek 

13. Tarkot Alina 

14. Tukiendorf Edward 

 

Radni nieobecni: 
 

1. Antoni Gazda 
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Ad 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XXIV Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. Sesja odbyła się  

w wyremontowanym budynku, po byłej szkole w Stanisławce. 

Przewodniczący powitał Radnych, sołtysa ze Stanisławki, mieszkańców 

Stanisławki, gości przybyłych, a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 

Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 

Panią Jolantę Hryciuk, Pana kierownika ZWiUTG Andrzeja Kicińskiego, Pana 

Radnego Powiatu Krzysztofa Gałaszkiewicza, Panią kierownik GOPS Barbarę 

Tor, a także Pana Ryszarda Kusiaka przedstawiciela Fundacji Dzieci i Ojców im. 

Św. Jana Bosko w Zamościu Obrady rozpoczęły się o godz. 12
30

 i trwały do 

godz. 15
30

. 

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

        Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że  

w obradach uczestniczy 14 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad 

pytając, czy są do niego uwagi. 

Kolejno Przewodniczący poinformował Radnych, iż protokół  

z poprzedniej Sesji będzie przygotowany na następną Sesję. 

Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad jednogłośnie  

w głosowaniu jawnym. 

 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby w skład Komisji Uchwał 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Jerzy Mazurek i Zbigniew 

Stefańczuk. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
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Ad.4 

 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XXIV/144/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 30 sierpnia 2012r.  

w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Sitno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2013. 

 

Pan Wójt omówił uchwałę, a także przedstawił sprawozdanie ze współpracy 

z organizacjami pozarządowymi.  

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

2) Uchwała Nr XXIV/145/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 30 sierpnia 2012r.  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok. 

 

Pani Skarbnik omówiła, zamiany w budżecie. 

Pan Juszczak zapytał, dlaczego zasiłki dla uczniów zeszły do zera. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że to była zaplanowana kwota na zwrot 

niewykorzystanej dotacji (rezerwa), ale w tej chwili tą niewykorzystaną dotację, 

można zwrócić do końca stycznia następnego roku. 

  

Ponieważ pytań więcej niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za 

przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3) Uchwała Nr XXIV/146/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 30 sierpnia 2012 r.  

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków  

i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Sitno. 

 

Pan Wójt powiedział, „(…) że jest poważny problem w zakresie 

prawidłowego funkcjonowania przystanków. Bo przystanek to nie tylko wiata 

przystankowa, ale przystanek określa się, jako zatokę, wjazd no i przykrycie. Na 

terenie Gminy jest około 40 wiat przystankowych. Bardzo dużo jest przy 

drogach powiatowych, które przebiegają przez naszą Gminę. A w związku  

z tym przejęcie takiego przystanku nakłada i zobowiązuje do bezpieczeństwa, 
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sprzątania, odśnieżania, a także do wymogów zgodnie z sanepidem. Dlatego 

dzisiaj, chcemy podjąć kwestę tylko naszych przystanków gminnych” -14 

przystanków- wykaz przystanków stanowi załącznik do ww. Uchwały. 

Ponadto Pan Wójt poinformował, że otrzymaliśmy również pismo  

z oddziału lubelskiego GDDKiA w zakresie przekazania bądź wydzierżawienia 

przystanków Gminie. Chodzi tutaj o dalsze utrzymanie tych przystanków, 

dlatego też proponujemy na razie przejęcie przystanków, które są na terenie 

dróg gminnych. Natomiast nad przystankami przy drogach powiatowych  

i drodze krajowej musimy się zastanowić. Ponieważ nie stać nas żeby wykonać 

te prace podstawowe, jakie dotyczą przystanków. Budowa takiego przystanku  

z zatoką to nie mnie, jak 20tys. zł, a nawet więcej.  

 Pan Pawlicha zapytał, co z resztą przystanków, ponieważ Cześnik nie ma 

wcale.   

Pan Wójt powtórzył jeszcze raz, że przejęcie reszty przystanków wiąże się 

z wydaniem pewnych decyzji i oczywiście z kosztami utrzymania. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, „(…) że na terenie Gminy mamy trzech zarządców 

dróg – Gmina, Powiat i Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. 

Wszyscy by chcieli, w tej chwili pozbyć się tych przystanków tak, aby Gmina 

na zasadzie porozumienia  przejęła te przystanki –  miedzy innymi Starostwo, 

gdzie jest przystanków najwięcej przy drogach powiatowych. Jednak naszym 

obowiązkiem jest przejęcie przystanków przy naszych drogach, dlatego 

przyjęliśmy tylko te przystanki, które są przy drogach gminnych”. 

Następnie Sekretarz przedstawił, lokalizację przystanków. 

Kolejno zabrał głos Pan Krzysztof Gałaszkiewicz Radny Powiatu, który 

przedstawił sytuację LODR-u. Mówiąc, że szykują się kolejne zwolnienia. 

Pan Gałaszkiewicz zaproponował, aby Gmina przejęła, też przystanki przy 

drogach powiatowych. 

Następnie Pan Gałaszkiewicz przedstawił, budżet Starostwa na ten rok 

mówiąc, że wydatki w budżecie wynoszą 66mln zł. 

Pan Wójt zapytał,: „ile wynosi subwencja w Starostwie?”. 

Pan Gałaszkiewicz powiedział, że wynosi około 22mln zł. 

Kolejno Pan Gałaszkiewicz przedstawił, na co, na chwilę obecną zostały 

wydane pieniądze ze Starostwa, a wiec: na remonty dróg, prace scaleniowe, 

działalność usługowa, modernizacja budynku, Szpital w Szczebrzeszynie, 

sanatorium w Krasnobrodzie, pomoc społeczna, Dom dziecka w Zwierzyńcu, 

przebudowa budynku DPS i dokumentacja, administracja- doposażenie 

geodezji. Stan zadłużenia majątkowego Starostwa to około 20 mln zł.  

Podsumowując Pan Gałaszkiewicz powiedział, że na remonty dróg 

powiatowych przebiegających przez Gminę Sitno raczej nie mamy, co liczyć  

w najbliższej przyszłości. 

Na koniec Pan Gałaszkiewicz powiedział również, że Pan Pawlicha 

poprosił o wylanie zatoki przystankowej, dlatego też zwrócił się z pismem, w tej 

sprawie do Starosty Powiatowego, jednak otrzymał odpowiedz negatywną. 
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Pan Wójt poprosił Pana Gałaszkiewicza by poruszył na Sesji Rady Powiatu 

temat remontu odcinka drogi przy Ośrodku Zdrowia w Sitnie – około 100m przy 

udziale, 50: 50 – czyli 50% finansuje Powiat i 50% Gmina. Następną sprawą 

jest droga Łapiguz kierunek Sitno i drogi powiatowej w miejscu, gdzie 

przepływa siniocha. W tym miejscu następuje załamanie, a wiec należałoby 

wzmocnić oraz sprawa zakrętu przy szkole w Cześnikach – potrzeba wylania 

asfaltu w celu wypoziomowania, ponieważ ta sprawa już się toczy 2 lata i dalej 

nic nie zostało zrobione.  

Pan Gałaszkiewicz powiedział, że złoży te interpelacje, natomiast realizacja 

tego gdzie, w którym miejscu to kwestia zarządu dróg, a wiec dogadywania się 

Pana Wójta z Panem Starostą i z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. 

Następnie Pan Gałaszkiewicz zaproponował, aby zawrzeć ze Starostwem 

porozumienie w zakresie zimowego utrzymania dróg mówiąc, że Wójt ze 

Skierbieszowa i Wójt z Nielisza łącznie dostali ponad 200 tys. zł od Starostwa 

na zimowe utrzymanie dróg powiatowych.  

Pan Wójt powiedział, że my też mieliśmy propozycję, jednak propozycja 

była na poziomie 35-40 tys. zł na okres zimowy w zakresie odśnieżania, dlatego 

też nie przyjęliśmy jej i nikt tego nie przyjmie, bo wiemy, jakie są realia 

zimowe.  

Pan Sekretarz dodał,: „(…) że jesteśmy Gminą w środku i koszty nasze się 

rozkładają, dlatego też taka mała kwota. Jadąc do Grabowca, jedzie się przez 

Gminę Sitno. Jak byśmy przyjęli, że utrzymujemy drogi to przez gminę jechałby 

z podniesionym pługiem, co wtedy powiedzielibyśmy mieszkańcom”. 

Dalej Sekretarz powiedział, że będziemy mieli przygotowany projekt na 

Centrum Sitna – budowa nawierzchni. W budżecie Gminy mamy jeszcze środki 

zarezerwowane –100 tys. zł, które planowaliśmy do Powiatu. A w związku  

z tym trzeba zrobić tutaj ten kawałek nawierzchni przy Ośrodku Zdrowia, 

ponieważ po każdym deszczu jest mnóstwo kałuż. Drugim tematem jest 

obiecany w Czołkach kawałek drogi, też jeszcze z tych środków i w Cześnikach 

w dwóch miejscach – jeden siniocha, drugi to koło rzeczki za kościołem tam 

asfalt siada coraz bardziej. 

 Następnie Pan Sekretarz powiedział, że mamy podpisaną umowę na 

przygotowanie map, a na przyszły rok będziemy mieli projekty na wszystkie 

chodniki w Gminie. 

Kolejno Sekretarz powiedział, że należałoby wykonać bardzo ważny 

odcinek chodnika w Jarosławcu, chodzi o bezpieczeństwo dzieci – od strony 

krajówki do naszego parkingu – zajadu na Orlik. „(…) jadąc, wożąc dzieci  

z Cześnik wysiadają one przy szkole i wszystko biegnie przez ulicę. Ten 

chodnik na odcinku 80m – on jest ważniejszy, niż każdy inny i będziemy 

musieli zrobić projekt i to wykonać. Żeby dzieci szły, przejściem. Namalować 

pasy na jezdni przy krajówce tak, aby dzieci wracając przechodziły przejściem 

do szkoły”. Bądź zrobić w inny sposób, robiąc dużą zatokę przy Pani Piłat, 

namalować przejście, ale to musi się łączyć również z chodnikiem”. 
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Pan Szajnoga powiedział, że przecież jest parking taki duży przy szkole. 

„(…) Czy kierowca nie może zajechać na parking i żeby tam wysiadły dzieci? 

Pan Sekretarz wyjaśnił,: „(…) że jedzie bierze dzieci z Cześnik i nie ma 

tam za bardzo jak nawrócić autobusem, Pani Barbara wysadza dzieci, inni jadą 

wysadzają dzieci z tej strony”. 

Pan Szajnoga stwierdził, że jeśli myśli się o bezpieczeństwie to niech 

kierowca zajeżdża na parking. „(…) Nie ma takiej opcji, żeby nie było miejsca 

na parkingu nawet dla autobusu, a jeżeli kierowcy się nie chce zajechać na 

parking to staje tam”. 

 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy odnośnie Uchwały w sprawie 

przystanków są jeszcze jakieś propozycje, pytania. 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 5 

 

Informacje z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2012 roku. 

 

Pan Wójt powiedział, że wszyscy Radni mają przed sobą dokumenty dot. 

informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2012 r. 

Są tam zawarte przychody, dochody, wydatki, rozchody i deficyt. (kop. dok. 

stanowi załącznik do protokołu) 

Pan Wójt stwierdził, że jednak największym problem tutaj jest temat 

oświatowy. Brakuje nam, w tej chwili około 400 tys. zł, żeby pokryć wszystkie 

płatności, jeśli chodzi o oświatę (fundusz socjalny, wydatki rzeczowe i inne). 

Poważną część tych środków zajmują płace. Od września znowu płace 

nauczycieli idą do góry, jeśli chodzi o kartę nauczyciela. Na dzień dzisiejszy 

zabrano nam około 100 tys. zł subwencji na oświatę. Czyli mamy na poziomie 

5,1mln zł, jak chodzi o zabezpieczenie oświaty od z strony Państwa.  

Drugą ważną rzeczą, są sprawy inwestycyjne. Jeśli chodzi o obiekt  

w Stanisławce –  dodatkowo trzeba było wykonać, niektóre prace miedzy 

innymi instalację elektryczną, a także część prac budowlanych.  W związku,  

z czym w stosunku do projektu zwiększyła się suma prawie o około 150 tys. zł. 

Kolejną rzeczą są, płatności bieżące, jak chodzi o drogownictwo i roboty, 

które są realizowane. Najprawdopodobniej będzie nam potrzebny kredyt krótko 

terminowy na spłatę bieżących faktur. 

Pan Wójt powiedział,: „(…) że dochody w miarę możliwości idą zgodnie  

z planem, niemniej jednak jest sprawa wydatków, gdzie brak zabezpieczenia 

finansowego”. 

Jeśli chodzi o sprawy gospodarcze Pan Wójt wyjaśnił, że wszystkie tematy 

w miarę możliwości są realizowane na bieżąco, nie ma jakiś zaległości  
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w wykonaniu. Poprzez drogownictwo – wszystkie odcinki zostały wykonane, 

chodnikowe – są w trakcie realizacji. 

 Dalej Pan Wójt omówił, sprawy dotyczące wniosków złożonych o środki 

zewnętrzne. A wiec realizacji projektu dot. budynku byłej szkoły w Stanisławce, 

który jest już zakończony. Pozostała tylko sprawa Komisji i odbioru, jak chodzi 

o zarząd województwa i rozliczenia wniosku.  Następne projekty są w trakcie 

oczekiwania na przyznanie pomocy, jak chodzi o Kornelówkę i Cześniki. 

Pan Wójt powiedział również, że zostały wymienione grzejniki w budynku 

Urzędu Gminy, jednak musimy także dokonać wymiany pieca – kwota za piec 

to prawie 34 tys. zł, ale wykonamy to „awansem” – płatność w przyszłym roku. 

Podobna sytuacja była z źródłem zasilania w naszych szkołach, a wiec 

Kornelówka, następnie Kolonia Sitno i Cześniki. Są wstępne uzgodnienia, że 

ewentualne roboty, czy remont może być na rzecz roku 2013. 

Następnie Pan Wójt zwrócił się do Pana Radnego Powiatu mówiąc, że  

100 zł dla delegacji za wieniec dożynkowy na dożynkach powiatowych to jest 

mało biorąc pod uwagę, iż delegacje przyjechały własnym transportem  

i z Gminy Sitno było, aż 100 osób w delegacji. Pan Wójt dodał, iż na dożynkach 

gminnych w Sitnie za wieniec było 200 zł. Jest to święto raz do roku i według 

niego przy budżecie Starostwa w granicach około 66mln zł, jeżeli pójdzie na 

dożynki powiatowe około 10 tys. zł na wieńce to nie jest dużo. A w związku  

z tym poprosił, aby przekazać tą informację Panom Radnym Powiatu, bo każdy 

z nich jest w jakimś stopniu związany ze środowiskiem zamojskim 

z rolnictwem.  

 Podsumowując wykonanie budżetu za I półrocze 2012 r. Pan Wójt 

powiedział,: „(…) że wszelkie prace w miarę możliwości są wykonywane na 

bieżąco, jednak największy dylemat jest z oświatą. Musimy mieć około 3mln zł 

środków własnych na oświatę w stosunku do subwencji, która wynosi nie całe 

5,1mln zł. Nas natomiast więcej nie stać jak 2mln zł, a nawet tylko 1,5mln zł. 

Zabezpieczenie budżetu było na poziomie 7,7mln zł. Po podliczeniu 

wszystkiego wynika teraz, że może być problem w realizacji zakupu energii,  

w sprawach funduszu socjalnego i wynagrodzeniach dla oświaty”. 

Pan Gałaszkiewicz powiedział, że przekaże na najbliżej Sesji Rady 

Powiatu sprawę dot. wieńców dożynkowych na dożynkach powiatowych.   

Na koniec Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania, 

uwagi do przedstawionego sprawozdania przez Pana Wójta z wykonania 

budżetu za I półrocze 2012. 

Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Sprawa spółki wodnej, 
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2. Sprawy drogowe (prace remontowe w Jarosławcu; sprawa wjazdu na 

działki; niwelacji terenu od Wólki Horyszowskiej w stronę drogi krajowej; 

temat odcinka drogi koło Pana Żulewskiego i Kondrakiewicza na 

Czołkach; rozmowy z Rejonem Dróg w Zamościu na temat dalszego 

położenia asfaltu na drodze krajowej w stronę Karpia na odcinku 1km), 

3. Sprawy inwestycyjne ( dobiegają do końca prace sieci wodociągowej  

w Czołkach i przechodzimy na Kornelówkę; zakończono budynek  

w Stanisławice),  

4. Sprawy chodnikowe (wykonano: Czołki – 170 m, Sitno – 80m, Stara 

Kolonia Horyszów – 100m, Horyszów – 150m, Kornelówka – 100m  

i 141m, Janówka – 100m; wykonano parking przy szkole w Cześnikach  

i przy okazji odsłonięto pomnik – ku czci poległych w wojnie bolszewicko-

polskiej 17 września 1939r.; są również wstępne uzgodnienia w zakresie 

dalszego położenia chodnika przy drodze krajowej od Państwa Juś w stronę 

Karpia około 200-250m), 

5. Sprawa gospodarstwa (wykonano remont hydroforni w Jarosławcu; 

sprzątanie przystanków; koszenie poboczy – jak chodzi o drogi gminne; 

poprawienie wagi w Karpiu, remont dróg gminnych – Stabrów,  

w Szopinku, ogierówka, Cześniki kierunek Kułaczówka; usunięto awarie 

przyłącza w Sitnie; uszczelniono zasuwę w Horyszowie Polskim; koszenie 

boisko w Cześnikach – 5ha), 

6. Sprawy dożynek gminnych – 2 września o 9
45

, 

7. Sprawy sportowe (zajęliśmy 3 miejsce w zmaganiach wojewódzkich), 

8. Sprawy oświatowe ( odbyła się narada z dyrektorami; zostali powołani 

nowi zarządcy szkół: Kolonia Sitno – Pani Mariola Cacak, Cześniki – Pani 

Marta Kalmarczyk, Gimnazjum Sitno – Pani Ala Monastyrska). 

 

Pan Wójt poinformował również, że 4 września jest spotkanie przy drodze 

powiatowej przy lesie w Czołkach dotyczące Natury 2000 w sprawie jelonka  

i roślin. 

Pan Przewodniczący dodał,: „(…) że tam na tych zawodach w Łukowie 

nam, jako samorządowcom udało się tym razem zając drugie miejsce”. A nie 

jest łatwo na tyle reprezentacji. 

 

Ad. 6 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Punkt ten został zrealizowany wraz ze sprawami różnymi. 
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Ad. 7 

 

Sprawy różne 

 

Pan Jerzy Mazurek zapytał, kiedy będzie konkretnie coś wiadomo na temat 

dofinasowania remizy w Cześnikach, ponieważ należy ten dach zrobić do końca 

roku.  

Następnie Pan Jerzy Mazurek poinformował, że nie do końca zostały 

załatane dziury na drodze na Kułaczówkę – „(…) tylko te większe, przyjdą 

deszcze i jeszcze gorzej się zrobi”. 

Pan Kiciński wyjaśnił, że tylko tyle mieli materiału. 

Pan Wójt swoje wyjaśnienie zaczął od wniosku na kolektory słoneczne 

informując, że na chwile obecną trwa weryfikacja dokumentacji złożonej do 

Urzędu Marszałkowskiego. „(…) Mamy już wstępne uwagi w zakresie tego 

projektu. Co będzie trudno przewidzieć, ponieważ zostało złożonych 116 

wniosków. Kwota potrzebna na dofinasowanie wszystkich złożonych wniosków 

– wstępnie obliczona to prawie 650mln zł. Zabezpieczenie jest na poziomie 

88mln zł to stanowi zaledwie około 13% wszystkich złożonych wniosków. 

Jeśli chodzi o wniosek na Cześniki to jest on na razie weryfikowany i we 

wrześniu powinno, już być cokolwiek wiadomo”. 

Pan Pawlicha zapytał, kiedy będzie rozstrzygnięcie konkurs, „(…) przecież 

chyba jest jakaś data, do kiedy ma być ogłoszony”. 

Pan Wójt wyjaśnił, „(…) że mówi tylko to, co na dzień dzisiejszy wynika  

z rozmowy z Urzędem Marszałkowskim”. 

Pan Pawlicha powiedział, „(…) że most już się całkiem łamie miedzy 

kościołem, a wioską”. 

Następnie Pan Pawlicha zapytał, kiedy będą wycinane drzewa koło szkoły 

te, które są poznakowane do wycinki. 

Kolejno Pan Pawlicha stwierdził, że ładnie zostało zrobione koło szkoły  

w Cześnikach, ale pasowałoby jeszcze ogrodzić. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, „(…) że jeśli chodzi o drzewa to Gmina wyda 

decyzję i będziemy wycinać. Natomiast zagospodarowanie terenu wokół 

pomnika w szkole w Cześnikach to ma zostać ogłoszony konkurs w szkole na 

zagospodarowanie terenu wokół pomnika. A dopiero potem będziemy 

realizować ten projekt”. 

Następnie Pan Sekretarz podziękował, mieszkańcom miejscowości 

Cześniki za to, że pojechali we własnym zakresie na dożynki powiatowe do 

Gorajca. 

Kolejno Pan Sekretarz poinformował,: „(…)  że wypadła nam jedna działka  

w Jarosławcu do dochodów, chodzi o działkę tą zabudowaną remizą, ponieważ 

nowe sołectwo zdecydowało, żeby ją zostawić. Dalsza kwestia to, co robimy  

z działką przy remizie w Bożym Darze. Musimy ją nabyć od Pana Dumy,  

a przynajmmniej w części, ponieważ na chwilę obecną połowa remizy jest na 
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części prywatnej, czyli Pana Dumy. Mamy z tyłu jeszcze dwie działki, które 

można by sprzedać i w zamian za to odkupić działkę od Pana Dumy. W związku 

z tym trzeba zrobić zebranie na Bożym Darze i mieszkańcy, którzy muszą 

podjąć decyzję, co robimy z tymi działkami”.  

Pan Borowiec podziękował za wyrównanie drogi w Rozdołach. 

Następnie Pan Borowiec zapytał, czy będą spychane pobocza i krzaki na 

drodze Rozdoły-Janówka. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że rozmawiał z Panem Bolkiem z Zarządu Dróg, który  

obiecał, że postara się to zrobić, jednak najprawdopodobniej będziemy musieli 

rozstawić więcej siatki. 

Pan Stefańczuk zapytał, czy można by było część płyt pochodzących  

z rozbiórki drogi w Jarosławcu wyłożyć przy szkole w Horyszowie. 

Pan Sekretarz powiedział, że sprawa ta została już uzgodniona  

z Panią dyrektor i ustalono lokalizację płyt – z tyłu od północnej strony przy 

szkole. 

Następnie Pan Stefańczuk poruszył sprawę chodników – chodzi  

o wykoszenie w szczególności koło Pana Walusa i w tą stronę do Pana 

Koprowskiego. 

Pan Sekretarz powiedział, że Pan Andrzej ostatnio kosił właśnie koło Pana 

Walusa. A następnie zwrócił się do Pana Kicińskiego mówiąc, że trzeba jeszcze 

wykosić koło Pana Wojczuka, na Janówce i na Czołkach koło Żulewskiego. 

Pan Palikot podziękował Panu Wójtowi za remont remizy, jednak brakuje 

jeszcze drzwi wewnątrz, trzeba zabezpieczyć też okno, które zostało uszkodzone 

podczas włamania, jak również trzeba poprawić instalację elektryczną. 

Pan Wójt wyjaśnił, że te prace będą planowane na rok 2013, a może 

niektóre rzeczy uda zrobić się „awansem”. Jeśli chodzi o instalację elektryczną 

trzeba będzie sprawdzić z Panem Piotrem Sędłakiem stan sieci elektrycznej. 

Następnie Pan Sekretarz poinformował, że została również częściowo 

poprawiona droga Stabrów Reforma. 

Kolejno Pan Sekretarz powiedział, że są dalej kopane rowy na łąkach przez 

LHS. 

Pan Borowiec poprosił o usunięcie tarniny na drodze w kierunku Pana 

Dybzińskiego, bo nie da się już przejechać. 

Pan sołtys ze Stanisławki poprosił, żeby zrobić coś z rolnikami, którzy 

orząc wyjeżdżają na drogę i ją niszczą. 

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos przedstawicielowi Fundacji 

Dzieci i Ojców im. Jana Bosko w Zamościu. 

Pan Ryszard Kusiak powiedział, „(…) że w dniu dzisiejszym mieliśmy 

tutaj spotkanie na temat zagospodarowania tego właśnie budynku po byłej 

szkole w Stanisławce. Propozycją Fundacji jest prowadzenie w tym budynku 

Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii ze szkołą Gimnazjalną. Placówka miałaby 

liczyć około 25 wychowanków. Umowa zawarta byłaby z Gminą, następnie  
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rejestracja w Starostwie Powiatowym w Zamościu. Potrzeba by również 

sporządzić chętnych do pracy tak, aby można było zrobić listę kadry(wykaz 

nauczycieli)”. 

Pan Kusiak powiedział, że mieszkańcy Stanisławki na dzisiejszym zebraniu 

wyrazili chęć utworzenia tutaj takiej placówki, wszystko zależy teraz od 

Radnych i od Wójta. 

Oferta nieodpłatnego przekazania w użytkowanie nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkiem byłej Szkoły Podstawowej w Stanisławce, będącym 

własnością Gminy Sitno stanowi załącznik do materiałów z Sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że jest to dopiero wstępny etap i na 

następną Sesję może już będziemy mieli informacje większe. 

Pan Szajnoga zapytał, jak będzie wyglądała sprawa opłacania czynszu za 

budynek po 5 latach, czy będzie coś płacone. 

Pan Kusiak powiedział, że ma nadzieję, że będzie jakieś obopólne 

porozumienie, bo przecież będą dawać zatrudnienie ludziom z tego terenu, tak 

samo żywność, też będzie można kupować od rolników z tego terenu, a także 

będziemy działać na rzecz społeczności. 

Po dyskusji nad otworzeniem ww. Ośrodka Pan Przewodniczący odczytał 

podanie dot. zwiększenia środków na wydatki Ośrodka Promocji, Kultury  

i Sportu ( kop. pisma stanowi załącznik do materiałów z Sesji). 

Pani Skarbnik dodała, że na poprzedniej Sesji było jeszcze podanie  

z zakładu wodociągów, którzy jak nie będą mieć na paliwo to nic nie zrobią,  

a w tym miesiącu na pewno im pieniądze się skończą. 

Następnie Przewodniczący odczytał pisma od Rady Sołeckiej Jarosławca 

Dolnego w sprawie połączenia istniejącego chodnika z nowo wybudowanym 

oraz w sprawie przygotowania terenu pod boisko. 

Kolejno Przewodniczący odczytał pismo Koła Gospodyń Wiejskich  

z Jarosławca dot. zaliczkowego wsparcia finansowego na odnowienie wnętrza 

Domu Ludowego w Jarosławcu.  

Przewodniczący odczytał również kolejne pismo od Rady Sołeckiej 

Jarosławca Dolnego, które dot. wykonania remontu wjazdu od drogi krajowej na 

teren Jarosławca Dolnego.  

Pan Wójt stwierdził, że oczywiście wszystkie te sprawy są ważne. Jeśli 

chodzi o tematy boiskowe to będą one prowadzone w miarę możliwości. 

Następnie, jeśli chodzi o wjazd na teren Jarosławca Dolnego, a także kwestię 

połączenia chodnika z nowo wybudowanym, to „(…)będziemy myśleć bliżej 

roku 2013”. 

Natomiast to, co jest bieżące, czyli dożynki, musimy sfinansować, chodzi 

tutaj o kwotę około 10,8 tys. zł. 

Pani Skarbnik zapytała, z czego w takim razie sfinansować paliwo dla 

zakładu wodociągów. 

Pan Szajnoga zapytał, czy w związku z pismem KGW w Jarosławcu 

Gmina może dofinansowywać Dom Ludowy. 
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Pan Sekretarz wyjaśnił, że Dom Ludowy w dalszym ciągu nie ma 

unormowanego stanu prawnego – właścicielem budynku jest wspólnota. W tej 

chwili została wywieszona lista udziałowców. Teraz trzeba zrobić nowy zarząd 

wspólnoty, który podejmie decyzje w sprawach własnościowych. Jeżeli 

wspólnota przekaże Dom Ludowy Gminie, to Gmina może realizować projekt 

tak jak w Stanisławce itp., jednak w tej formie nic nie może finansować. 

Pan Przewodniczący powiedział, że musimy zająć jakieś stanowisko 

odnośnie środków na dożynki. 

Pan Sekretarz powiedział,; „(…)  że przyjdzie teraz fundusz sołecki i może 

z niego sfinansować dożynki i zakład wodociągów”. A w związku, z czym 

zaproponował, żeby 5 tys. zł przeznaczyć z funduszu sołeckiego, a 10 tys. zł  

z rezerwy budżetowej. 

Pan Przewodniczący powiedział, że w związku z tym dla Pana kierownika 

Zakładu Wodociągów przeznaczyć 5 tys. zł z funduszu sołeckiego, a na Ośrodek 

Promocji, Kultury i Sportu na wieńce 10 tys. zł z rezerwy budżetowej. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przeznaczenie 10 tys. zł, o których 

Wójt wspominał na wieńce dożynkowe. 

Propozycja ta została przyjęta przy 13 głosach za, 0 przeciw i 1głosie 

wstrzymującym się. 

   

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przekazanie 5 tys. zł dla 

zakładu gospodarki.  

Propozycja ta została przyjęta przy 13 głosach za, 0 przeciw i 1głosie 

wstrzymującym się. 

Pan Szajnoga przypomniał, o potrzebie postawienia znaków na drogach 

gminnych ograniczających wjazd ciężarówek. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że ta firma, która robi w tej chwili chodniki, to robi 

też tego typu znaki i będzie to zrobione. 

Pan Pawlicha przypomniał również, że tak samo parking w Jarosławcu 

trzeba oznakować. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że to też będzie zrobione. „(…) proszę tylko 

trochę cierpliwości”. 

 Pan Wójt poinformował o potrzebie wykonywania badań 

mammograficznych. 

Pan Sekretarz powiedział, żeby jeszcze w tej dzisiejszej uchwale dot. 

zmian w budżecie ująć te zmiany, o których była mowa. Przyjęto wiec, że 

rezerwa zostaje niezmieniona, natomiast fundusz sołecki zostaje przerzucony  

w wymiarze: 40 tys. zł na drogi, 10 tys. zł na Ośrodek Promocji i 5081,86 zł na 

zakład wodociągów.  

Pan sołtys ze Stanisławki zapytał, czy ta osoba, która uprawia pole przy 

budynku byłej szkoły w Stanisławce może jeszcze obsiewać to pole, czy nie.  

Pan Wójt powiedział, że jak najbardziej może. 
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Ad. 8 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

       Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji zostało odłożone na kolejną Sesję. 

 

 

Ad. 9 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował: Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 


